

Legislative
Assembly
of Ontario



Assemblée
législative
de l'Ontario

Votes and Proceedings

No. 56

Procès-verbaux

N° 56

2nd Session
42nd Parliament

Monday
April 11, 2022

2^e session
42^e législature

Lundi
11 avril 2022

**9 A.M.
PRAYERS**

**9 H
PRIÈRES**

ORDERS OF THE DAY

Third Reading of Bill 93, An Act to amend the Building Broadband Faster Act, 2021 and the Ontario Underground Infrastructure Notification System Act, 2012.

Debate arose and after some time, the debate adjourned.

ORDRE DU JOUR

Troisième lecture du projet de loi 93, Loi modifiant la Loi de 2021 sur la réalisation accélérée de projets d'Internet à haut débit et la Loi de 2012 sur un système d'information sur les infrastructures souterraines en Ontario.

Il s'élève un débat et après quelque temps, le débat était ajourné.

QUESTION PERIOD

PÉRIODE DE QUESTIONS

DEFERRED VOTES

Second Reading of Bill 103, An Act to amend the Insurance Act to prevent discrimination with respect to automobile insurance rates in the Greater Toronto Area.

Carried on the following division:-

VOTES DIFFÉRÉS

Deuxième lecture du projet de loi 103, Loi modifiant la Loi sur les assurances pour empêcher la discrimination en ce qui concerne les taux d'assurance-automobile dans le Grand Toronto.

Adoptée par le vote suivant :-

AYES / POUR - 61

Andrew
Babikian
Bailey
Begum
Bethlenfalvy
Blais
Bouma
Calandra
Cho (Scarborough North)
Cho (Willowdale)
Clark
Coe
Crawford
Cuzzetto
Downey
Dunlop

Fedeli
Fife
Fraser
Fullerton
Gates
Gélinas
Ghamari
Hassan
Hunter
Jones
Kanapathi
Karpoche
Kernaghan
Kusendova
Lecce

MacLeod
Mamakwa
McKenna
McNaughton
Miller (Parry Sound—Muskoka)
Morrison
Oosterhoff
Pang
Parsa
Pettapiece
Piccini
Rakocevic
Rasheed
Romano
Sabawy

Sattler
Singh (Brampton Centre)
Singh (Brampton East)
Skelly
Smith (Peterborough—Kawartha)
Stevens
Stiles
Taylor
Tibollo
Triantafilopoulos
Wai
Walker
West
Yakabuski
Yarde

NAYS / CONTRE - 3

Karahalios
Referred to the Standing Committee on Regulations and Private Bills.

Nicholls

Park

Renvoyé au Comité permanent des règlements et des projets de loi d'intérêt privé.

The House recessed at 11:44 a.m.

À 11 h 44, l'Assemblée a suspendu la séance.

1:00 P.M.

13 H

REPORTS BY COMMITTEES

Standing Committee on Finance and Economic Affairs:-

Bill 111, An Act to amend the Fuel Tax Act and the Gasoline Tax Act with respect to a temporary reduction to the tax payable on certain clear fuel and on gasoline.

Reported without amendment.

Report adopted.

Ordered for Third Reading.

RAPPORTS DE COMITÉS

Comité permanent des finances et des affaires économiques :-

Projet de loi 111, Loi modifiant la Loi de la taxe sur les carburants et la Loi de la taxe sur l'essence en ce qui concerne la réduction temporaire de la taxe à payer sur certains types de carburant incolore et sur l'essence.

Rapport est fait sans propositions d'amendement.

Rapport adopté.

Ordonné pour la troisième lecture.

INTRODUCTION OF BILLS

The following Bills were introduced and read the first time:-

Bill 113, An Act respecting children, youth and young adults and the COVID-19 pandemic recovery. Ms. Stiles.

Bill 114, An Act to amend the Health Protection and Promotion Act with respect to pandemic preparedness. Ms. Karpoche.

Bill 115, An Act to amend the Highway Traffic Act to ensure the Dutch reach method is included in driver education programs. Ms. Stiles.

DÉPÔT DE PROJETS DE LOI

Les projets de loi suivants sont présentés et lus une première fois :-

Projet de loi 113, Loi concernant les enfants, les jeunes et les jeunes adultes, et la relance après la pandémie de COVID-19. M^{me}. Stiles.

Projet de loi 114, Loi modifiant la Loi sur la protection et la promotion de la santé en ce qui concerne la préparation aux pandémies. M^{me}. Karpoche.

Projet de loi 115, Loi modifiant le Code de la route pour assurer l'intégration de la méthode d'ouverture pivot dans les programmes de conduite automobile. M^{me}. Stiles.

PETITIONS

Optometry (Sessional Paper No. P-2) Mr. Kernaghan, Mr. Nicholls and Ms. Stiles.

Bird-friendly building design (Sessional Paper No. P-25) Ms. Karpoche.

Social assistance rates (Sessional Paper No. P-96) Ms. Karpoche and Mr. West.

Sexual assault evidence kits (Sessional Paper No. P-108) M^{me} Collard.

PÉTITIONS**ORDERS OF THE DAY**

Opposition Day

Mr. Vanthof moved,

ORDRE DU JOUR

Jour de l'opposition

M. Vanthof propose,

Whereas the lack of public transit alternatives across the North requires Northern Ontario drivers to depend on personal vehicles to get to work, school and other essential activities, and the cancellation of mass transit options such as the Northlander and inter-city bus service exacerbates this challenge; and

Whereas gas prices are often most expensive in northern communities, with prices exceeding \$2.00 per litre in some regions; and

Whereas Bill 111 has no requirement for gas companies and other retailers to lower prices after the gas tax is reduced, and the government's own calculations show that the average driver will save as little as \$45 over six months, an average of \$7.50 per month; and

Whereas the Ford government has failed to deliver on commitments to lower hydro and gas costs, and failed to reinstate the Northlander, and Northerners disproportionately affected by these failures cannot afford more broken promises; and

Whereas Northerners need help now and cannot wait three months for relief;

Therefore, the Legislative Assembly calls on the Ford government to deliver real relief for Northerners by immediately issuing a one-time rebate of \$200 per household to offset the rising cost of living in Northern Ontario.

Debate arose and after some time,

Mr. Calandra moved adjournment of the debate.

Carried on the following division:-

AYES - 36 NAYS - 16

Il s'élève un débat et après quelque temps,

M. Calandra propose l'ajournement du débat.

Adoptée par le vote suivant :-

POUR - 36 CONTRE - 16

Third Reading of Bill 111, An Act to amend the Fuel Tax Act and the Gasoline Tax Act with respect to a temporary reduction to the tax payable on certain clear fuel and on gasoline.

Debate arose and after some time,

The Acting Speaker (Mr. Hatfield) informed the House that, in the name of Her Majesty the Queen, Her Honour the Lieutenant Governor had been pleased to assent to the following Bills in her office on April 11, 2022.

Bill 45, An Act to proclaim Ontario Cadets Week.

Bill 50, An Act to proclaim Hungarian Heritage Month.

Bill 88, An Act to enact the Digital Platform Workers' Rights Act, 2022 and to amend various Acts.

Troisième lecture du projet de loi 111, Loi modifiant la Loi de la taxe sur les carburants et la Loi de la taxe sur l'essence en ce qui concerne la réduction temporaire de la taxe à payer sur certains types de carburant incolore et sur l'essence.

Il s'élève un débat et après quelque temps,

Le Président suppléant (M. Hatfield) a informé l'Assemblée qu'au nom de Sa Majesté la Reine, Son Honneur la lieutenant-gouverneure a eu le plaisir de sanctionner les projets de loi suivants dans son bureau le 11 avril 2022.

Projet de loi 45, Loi proclamant la Semaine des cadets de l'Ontario

Projet de loi 50, Loi proclamant le Mois du patrimoine hongrois.

Projet de loi 88, Loi édictant la Loi de 2022 sur les droits des travailleurs de plateformes numériques et modifiant diverses lois.

Bill 112, An Act to proclaim Green Shirt Day.

Projet de loi 112, Loi proclamant la Journée du chandail vert.

Debate resumed and after some time,

Le débat a repris et après quelque temps,

Pursuant to Standing Order 9(f), the Government House Leader indicated that no morning business would be called the next day and the House will meet at 10:15 a.m.

Conformément à l'article 9 f) du Règlement, le leader parlementaire du gouvernement a indiqué que rien ne serait à l'ordre du jour de la séance du matin le lendemain et que l'Assemblée siégera à 10 h 15.

Debate resumed and after some time,

Le débat a repris et après quelque temps,

Vote deferred.

Le vote est différé.

Third Reading of Bill 93, An Act to amend the Building Broadband Faster Act, 2021 and the Ontario Underground Infrastructure Notification System Act, 2012.

Troisième lecture du projet de loi 93, Loi modifiant la Loi de 2021 sur la réalisation accélérée de projets d'Internet à haut débit et la Loi de 2012 sur un système d'information sur les infrastructures souterraines en Ontario.

Debate resumed and after some time,

Le débat a repris et après quelque temps,

Carried.

Adoptée.

The Bill passed.

Le projet de loi est adopté.

At 8:54 p.m., pursuant to Standing Order 9(e), the Government House Leader indicated that no further business would be called and therefore the House adjourned.

À 20 h 54, conformément à l'article 9 e) du Règlement, le leader parlementaire du gouvernement a indiqué qu'aucune autre affaire ne serait à l'ordre du jour et par conséquent, l'Assemblée a ajourné ses travaux.

le président

TED ARNOTT

Speaker

**PETITIONS TABLED PURSUANT TO
STANDING ORDER 42(a)**

**PÉTITIONS DÉPOSÉES
CONFORMÉMENT À L'ARTICLE
42 a) DU RÈGLEMENT**

Optometry (Sessional Paper No. P-2) (Tabled April 11, 2022) Mr. Bouma.

RESPONSES TO PETITIONS**RÉPONSES AUX PÉTITIONS**

Optometry (Sessional Paper No. P-2):

(Tabled February 28, 2022) Ms. Bell.
 (Tabled February 28, 2022) Mr. Bourgouin.
 (Tabled February 22, 2022) Ms. Fife.
 (Tabled February 28, 2022) Ms. Ghamari.
 (Tabled February 22, 2022) Mr. Hatfield.
 (Tabled February 28, 2022) Mrs. Karahalios.
 (Tabled February 28, 2022) Mr. Ke.
 (Tabled February 24, 2022) Mr. Kernaghan.
 (Tabled February 22, 2022) Mr. Sandhu.
 (Tabled February 24, 2022) Miss Taylor.
 (Tabled February 22, 23, 2022) Mr. West.

Retirement home fees (Sessional Paper No. P-12):

(Tabled February 22, 2022) M^{me} Gélinas.

Mediation of optometry services (Sessional Paper No. P-27):

(Tabled February 22, 2022) Mr. Sandhu.

413 GTA West Highway (Sessional Paper No. P-46):

(Tabled February 22, 2022) Ms. Andrew.
 (Tabled March 9, 2022) Ms. Begum.
 (Tabled March 9, 2022) Ms. French.

Winter road maintenance (Sessional Paper No. P-69):

(Tabled February 22, 23; March 23, 29, 2022) M^{me} Gélinas.

911 emergency response (Sessional Paper No. P-70):

(Tabled February 22, 2022) M^{me} Gélinas.
